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၇.၁.၂၀၁၉ 

ကမၻာ့ေရႊေစ်း              = ၁၂၉၁ /-US$ 

  ျမန္မာ့ေရႊေစ်း               = ၁၀၄၈၀၀၀/က်ပ္ 

  ေဒၚလာေစ်း                = ၁၅၃၈/က်ပ္ 

  CBM Rate              = ၁၅၄၀/က်ပ္ 

  ယူရုိ တစ္ယူရုိ    = ၁၇၅၇.၁ က်ပ္  

  စကၤာပူတစ္ေဒၚလာ       = ၁၁၃၃.၁က်ပ္ 

  စတာလင္ေပါင္တစ္ေပါင္  = ၁၉၆၁.၇က်ပ္ 

  ဂ်ပန္ယန္းတစ္ရာ        = ၁၄၁၉.၆က်ပ္ 

  ၾသစေၾတးလ်တစ္ေဒၚလာ = ၁၀၉၆.၃က်ပ္ 

  တ႐ုတ္ယြမ္ (တစ္ယြမ္)  = ၂၂၄.၁၉က်ပ္ 

  အိႏိၵယ႐ူပီး (တစ္႐ူပီး)   = ၂၂.၁၄၂က်ပ္ 

  ကုိရီးယား၀မ္တစ္ရာ     = ၁၃၇.၇၁က်ပ္ 

  မေလးရွားရင္းဂစ္         = ၃၇၃.၅၆က်ပ္ 

  ထုိင္းဘတ္တစ္ဘတ္      = ၄၈.၁၇၀က်ပ္ 

Source: CBM Rate, etrademyanmar.com 
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တရားဝင္ ေရႊတင္ပုိ႔႔ေရး အခြန္ႏႈန္းေလွ်ာ့ခ်ေပးရန္ စီစဥ္ေနဟုဆုိ 
 
အခြန္ႏႈန္းႀကီးျမင့္ျခင္းေၾကာင့္ ေရႊကို တရားဝင္ တင္ပို႔၊ တင္သြင္းသူမရွိ၍ 
အခြန္ႏႈန္းထားေလွ်ာ့ခ်ေပးရန္ စီစဥ္ေနသည္ဟု သယံဇာတႏွင့္သဘာဝ 
ပတ္ဝန္းက်င္ထိန္းသိမ္းေရးဝန္ႀကီးဌာန အၿမဲတမ္းအတြင္းဝန္ ဦးမင္းမင္းဦးက 
ေျပာသည္။ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ ပန္ဒါဟုိတယ္တြင္ ဇန္နဝါရီ ၆ ရက္က က်င္းပသည့္ 
ျမန္မာႏုိင္ငံ ေရႊလုပ္ငနး္ရွင္မ်ားအသင္းခ်ဳပ္ ႏွစ္ပတ္လည္အစည္းအေဝး၌ 
အၿမဲတမ္းအတြင္းဝန္က အထက္ပါအတုိင္းေျပာသည္။ 
ေရႊကို တင္ပို႔၊ တင္သြင္းရာတြင္ ကုန္သြယ္လုပ္ငန္းခြန္ ၅ ရာခုိင္ႏႈန္း 
ေပးေဆာင္ရသည့္အစား ၂ ရာခုိင္ႏႈန္းအထိ ေလွ်ာ့ခ်ေပးရန္ ေရႊလုပ္ငန္းရွင္ 

မ်ားက ေတာင္းဆုိထားသည္။ တစ္ေယာက္မွ ေရႊတင္ပို႔ႏုိင္ျခင္းမရွိေသး 
တာေၾကာင့္ အဓိကသတ္မွတ္ႏႈန္းထားေလးက မကုိက္တဲ့အတြက္ေၾကာင့္ 
အခြန္ႏႈန္းထားကုိ ျပန္ညႇိဖုိ႔ေဆာင္ရြက္ေနေၾကာင္း၊ တစ္နည္းနည္းနဲ႔ ေလွ်ာ့ဖို႔ 
ေဆာင္ရြက္ေနေၾကာင္း ဦးမင္းမင္းဦးကေျပာသည္။ လက္ရိွ ေရႊေဈးကြက္တြင္ 
ျပည္တြင္းေရႊေဈးျမင့္၍ ျပည္ပေရႊဝင္ေရာက္ၿပီး ျပည္တြင္းေရႊေဈးနိမ့္ပါက 
ျပည္ပသို႔တင္ပို႔ၾကသည္။ သုိ႔ေသာ္ ထုိလုပ္ငန္းမ်ားသည္ တရားမဝင္ 
တင္သြင္း၊ တငပ္ို႔ျခင္းတို႔သာျဖစ္သည္ဟု ျပည္တြင္းေရႊလုပ္ငန္းရွင္အခ်ိဳ႕က 
ေျပာသည္။ 
တရားမဝင္လမ္းေၾကာင္းအရ လိုင္စင္မရွိဘဲ ေရႊတင္ပုိ႔၊ တင္သြင္းပါက 
အေရးယူခံရမည္ဟု အၿမဲတမ္းအတြင္းဝန္ကေျပာသည္။ ေရႊတုံးေရႊခဲသည္ 
ေငြေၾကးသေဘာမ်ိဳးသာျဖစ္ၿပီး ႏိုင္ငံတကာတြင္ ေငြေၾကးလဲလွယ္သည့္ ပံုစံ 
သာျဖစ္ကာ ေရာင္းခ်ရာ၌ အခြန္ေကာက္ခံျခင္းမျဖစ္သင့္ေၾကာင္း ျမန္မာႏိုင္ငံ 
ေရႊလုပ္ငန္းရွင္မ်ားအသင္းခ်ဳပ္ ဒုတိယဥကၠ႒ ဦးခင္ေမာင္ဟန္ကေျပာသည္။ 
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ေရႊတင္သြင္း၊ တင္ပို႔ရန္ တစ္ေနရာတည္း အၿပီးေဆာင္ရြက္ေပးမည့္ (One Stop Service) စင္တာကို စက္တင္ဘာ 
၂၄ ရက္တြင္  စတင္ဖြင့္လွစ္ခဲ့သည္။ ထုိ One  Stop Service စင္တာသည္ ႏုိင္ငံအတြင္း ေရႊတင္ပို႔၊ တင္သြင္းျခင္း 
စစ္ေဆးႀကီးၾကပ္ေဆာင္ရြက္ၿပီး တစ္ေနရာတည္း၌ ခြင့္ျပဳေပးမည့္ေနရာျဖစ္ကာ လုပ္ငန္းရွင္မ်ားထံမွ ဝန္ေဆာင္ခ 
ေကာက္ယူမည္ဟု လုပ္ငန္းရွင္အသင္းကေၾကညာသည္။ 
Source: http://www.7daydaily.com/story/146782 
 

ယခုႏွစ္အတြင္း ႏွစ္ႏုိင္ငံအစုိးရ သေဘာတူညီမႈျဖင့္ အိႏၵိယသုိ႔ ပဲတင္ပုိ႔႔ႏိုင္မည္ေမွ်ာ္မွန္း 
 ၂၀၁၉ အတြင္း အစိုးရခ်င္း သေဘာတူညီမႈျဖင့္ အိႏၵိယႏုိင္ငံသို႔ ပဲတင္ပို႔ႏိုင္မည္ဟု ေမွ်ာ္မွန္းေၾကာင္း ျမန္မာႏိုင္ငံ 
ပဲမ်ိဳးစံု ႏွင့္ ႏွမ္းကုန္သည္အသင္းအတြင္းေရးမွဴး ဦးမင္းကိုဦးက ေျပာသည္။ အာမခံခ်က္ရွိေသာ ေစ်းကြက္တစ္ခု 
ျဖစ္ေစရန္ အစိုးရခ်င္း သေဘာတူညီမႈျဖင့္ ျမန္မာႏိုင္ငံမွ ပဲတင္ပို႔ေရး ညႇိႏိႈင္းရာတြင္ ေစ်းႏႈန္းျပႆနာခက္ခဲသည့္ 
အေျခအေနတစ္ခုျဖစ္ေၾကာင္း ၎ကဆိုသည္။  
အိႏၵိယႏိုင္ငံက စိုက္ပ်ိဳးစရိတ္ကုန္က်မႈ၊ သယ္ယူစရိတ္ကုန္က်မႈထက္ ၁၀ ရာခိုင္ႏႈန္းသာ အျမတ္ေပးၿပီး ဝယ္ယူလို 
သည္ဟု ကမ္းလွမ္းထားေၾကာင္း စီးပြားေရးႏွင့္ကူးသန္းေရာင္းဝယ္ေရးဝန္ႀကီးဌာနက ဘီဘီစီသတင္းဌာနႏွင့္ 
အင္တာဗ်ဴးတြင္ေျပာၾကားသည္။ အိႏၵိယႏိုင္ငံ၏ ကမ္းလွမ္းခ်က္ကုိ ပဲစုိက္ပ်ိဳးသည့္ေတာင္သူမ်ားႏွင့္ ျမန္မာကုန္သည္ 
မ်ားက သေဘာတူလက္ခံရန္ ခက္ခဲသည့္အေျခအေနတြင္ရိွေနသည္ဟု ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးက ေျပာ 
သည္။ ထို႔ေၾကာင့္ မတ္ပဲႏွင့္ ပဲစင္းငံုအပါအဝင္ ျမန္မာႏိုင္ငံက စိုက္ပ်ိဳးသည့္ ပဲမ်ားကုိ အစိုးရခ်င္းသေဘာ တူညီမႈျဖင့္ 
ေရာင္းခ်ႏုိင္ရန္ စာခ်ဳပ္ခ်ဳပ္ဆုိေရး ကုနသ္ည္မ်ားႏွင့္ လယ္သမားမ်ားပါဝင္ျပင္ဆင္ထားသည့္ စာခ်ဳပ္မူၾကမ္းကို 
အိႏၵိယႏိုင္ငံသုိ႔ေပးပို႔ထားသည္။ လက္ရွိအထိ အိႏၵိယႏိုင္ငံက အေၾကာင္းျပန္ၾကားခ်က္မရရိွေသးေသာ္လည္း အိႏၵိယ 
သမၼတခရီးစဥ္တြင္ ျမန္မာႏိုင္ငံမွ ပဲဝယ္ယူရန္ အစိုးရကေဆြးေႏြးခဲ့သည္။ 
ေဆာင္းရာသီသီးႏွံ မတ္ပဲကလာမည့္ေဖေဖာ္ဝါရီတြင္ အသစ္စတင္ေပၚမည္ျဖစ္သည္။ ပံုမွန္ တစ္ႏစွ္လွ်င္ တန္ခ်ိန္ 
ငါးသိန္းေက်ာ္ စိုက္ပ်ိဳးထုတ္လုပ္ေသာ မတ္ပဲ၏ အဓိကေစ်းကြက္က အိႏၵိယႏိုင္ငံျဖစ္ၿပီး ပါကစၥတန္ႏွင့္ 
ဘဂၤလားေဒ့ရွ္သို႔ တင္ပို႔ေရာင္းခ်သည္။ ထုိ႔အျပင္ ျမန္မာႏုိင္ငံအလယ္ပိုင္းတြင္ အဓိကစိုက္ပ်ိဳးေသာ ပဲစင္းငံုကလည္း 
လက္ရွိတြင္ အသစ္ေပၚသည့္ အခ်ိန္ျဖစ္သည္ဟု ဘုရင့္ေနာင္ပဲကုန္သည္တစ္ဦးကေျပာသည္။ လက္ရွိျပည္တြင္း 
ေစ်းကြက္တြင္ မတ္ပဲတစ္တန္လွ်င္ က်ပ္ ၇၅၅,၀၀၀၊ ပဲစင္းငုံတစ္တန္လွ်င္ က်ပ္ ၇၄၅,၀၀၀ ေစ်းရိွေနသည္။ ၂၀၁၈ 
ဧၿပီမွ ဒီဇင္ဘာအထိ ကုိးလအတြင္း ျပည္ပတင္ပို႔သည့္ ပဲမ်ိဳးစံုတန္ခ်ိန္ ၁၀ သိန္းေက်ာ္တြင္ မတ္ပဲ၊ ပဲစင္းငံုႏွင့္ 
ပဲတီစိမ္းတုိ႔က အမ်ားဆံုးျဖစ္သည္။ ပဲတီစိမ္းေစ်းကြက္ ႀကီးမားျခင္းေၾကာင့္ ျပည္ပတင္ပို႔ရာတြင္ အဆင္ေျပ 
ေသာ္လည္း အိႏၵိယႏုိင္ငံအေပၚ အမ်ားဆံုးမွီခိုေနရသည့္ ပဲစင္းငံုႏွင့္ မတ္ပဲအတြက္ ေစ်းကြက္ အခိုင္အမာရရိွေရး 
လိုအပ္ေနသည္ဟု ပဲကုန္သည္အခ်ိဳ႕ကေျပာသည္။ 
အိႏၵိယႏုိင္ငံသည္ ၂၀၁၈ ႏိုဝင္ဘာလကုန္အထိ ျမန္မာႏိုင္ငံတြင္ ကန္ေဒၚလာသန္း ၇၆၀ ေက်ာ္ ရင္းႏွီး 
ျမႇဳပ္ႏံွထားသည္။ ျမန္မာႏုိင္ငံတြင္ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏံွၿပီး စီးပြားေရးလုပ္ကုိင္ေနေသာ ၄၉ ႏုိင္ငံတြင္  အိႏၵိယႏိုင္ငံ၏ စီးပြားေရး 
လုပ္ငန္းမ်ား ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈက ၁၁ ႏိုင္ငံေျမာက္တြင္ ရွိေနသည္။ ထို႔အျပင္ ျမန္မာ၊ အိႏၵိယႏွစ္ႏုိင္ငံ ကုန္သြယ္မႈက 
၂၀၁၇-၁၈ ဘ႑ာႏွစ္တြင္ ကန္ေဒၚလာ ၁ ဒသမ ၄၆ ဘီလီယံေက်ာ္ရွိေနၿပီး ျမန္မာႏုိင္ငံမွ ပို႔ကုန္ပမာဏကသန္း ၆၀၀ 
ေက်ာ္ရွိသည္။ အိႏၵိယႏိုင္ငံမွ ျမန္မာႏိုင္ငံက တင္သြင္းသည့္ သြင္းကုန္ပမာဏက ကန္ေဒၚလာသန္း ၈၀၀ ေက်ာ္ရွိခဲ့ 
သည္။ ျမန္မာႏုိင္ငံ၏ ႏိုင္ငံျခား ကုန္သြယ္မႈစုစုေပါင္း၂၀၁၇-၁၈ ဘ႑ာႏွစ္တြင္ ကန္ေဒၚလာ ၃၃ ဘီလီယံ ေက်ာ္ 
ရွိခဲ့ျခင္းေၾကာင့္ ျမန္မာ၊ အိႏၵိယႏွစ္ႏုိင္ငံ ကုန္သြယ္ေရးက ၅ ရာခိုင္ႏႈန္း ေအာက္တြင္သာ ရွိေနသည္။ ထုိ႔ေၾကာင့္ 
ႏွစ္ႏိုင္ငံစီးပြားေရးအရ ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္မႈ အလားအလာမ်ားေဆြးေႏြးရန္ မႏၲေလးတိုင္းဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ ေဒါက္တာ 
ေဇာ္ျမင့္ေမာင္အပါအဝင္ ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္သုံးဦးႏွင့္ အမ်ိဳးသားဒီမိုကေရစီအဖြဲ႕ခ်ဳပ္ပါတီကုိယ္စားလွယ္မ်ားသည္ ဇန္နဝါရီ  
၆ ရက္တြင္ အိႏၵိယႏိုင္ငံသုိ႔သြားေရာက္ခဲ့သည္။  
Source: http://www.7daydaily.com/story/146781 
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မံုရြာတြင္ ရာသီဥတုေကာင္းသျဖင့္ မိုးၾကက္သြန္နီအထြက္ႏႈန္း ပိုမ်ားဟုဆို 
 မုံရြာၿမိဳ႕တြင္ မုိးရာသီစိုက္ ၾကက္သြန္နီ (အၿမိတ္ေထာင္) မ်ား ရာသီဥတုေကာင္းမြန္ျခင္းေၾကာင့္ အထြက္ႏႈန္းပိုမ်ား 
ေၾကာင္း ေဒသခံၾကက္သြန္နီစိုက္ေတာင္သူမ်ားကေျပာသည္။ မုံရြာေဒသတြင္ မုိးရာသီၾကက္သြန္နီစုိက္ခင္းမ်ားကို 
ႏွစ္စဥ္ေအာက္တိုဘာလဆန္း၌ စတင္စိုက္ပ်ိဳးကာ ယခုႏွစ္ ဇန္န၀ါရီအတြင္း ေစ်းကြက္သို႔ စတင္၀င္ေရာက္ျခင္း 
ျဖစ္သည္။ ဒီႏွစ္ရာသီဥတုေကာင္းေတာ့ ေရာဂါပိုးမႊားကင္းၿပီး အထြက္ႏႈန္းေကာင္းေၾကာင္း၊ အရင္ႏွစ္ေတြတုန္းက 
ရာသီမေကာင္းေတာ့ ေရာဂါက်ၿပီးအထြက္ေလ်ာ့ေၾကာင္း၊ အရင္တစ္ဧက ပိႆာသုံးေထာင္၀န္းက်င္ထြက္ခဲ့တာ။ 
ဒီႏွစ္အထြက္ႏႈန္းေကာင္းေတာ့ တစ္ဧကပိႆာေလးေထာင္ေလာက္ထြက္ေၾကာင္း မုံရြာၿမိဳ႕နယ္ ေျမနဲေက်းရြာ 
ေဒသခံၾကက္သြန္နီစုိက္ေတာင္သူ ဦးေအာင္ထူးကေျပာသည္။ ယခုႏွစ္ မုံရြာၿမိဳ႕နယ္အတြင္း မုိးရာသီၾကက္သြန္နီ 
အၿမိတ္ ေထာင္ဧကသံုးေထာင္ေက်ာ္စုိက္ပ်ိဳးၿပီး ဇန္န၀ါရီအတြင္း ေစ်းကြက္သို႔ လႈိင္လႈိင္၀င္ေရာက္လာႏိုင္ေၾကာင္း 
၎ကဆိုသည္။ မုိးရာသီၾကက္သြန္နီ စုိက္ပ်ိဳးသူမ်ားျပားၿပီး အထြက္ႏႈန္းေကာင္းမြန္ျခင္းေၾကာင့္ မုံရြာေစ်း ကြက္တြင္ 
တစ္ပိႆာက်ပ္ ေျခာက္ရာမွ က်ပ္ရွစ္ရာခန္႔အထိ အေရာင္း၀ယ္ျဖစ္ခဲသ့ည္။ ယခင္ႏွစ္က မုံရြာေစ်းကြက္တြင္ 
ၾကက္သြန္နီတစ္ပိႆာက်ပ္ ၂,၈၀၀ ခန္႔အထိ ျမင့္တက္သည့္ေနာက္ပုိင္း ယခုႏွစ္၌ ၾကက္သြန္နီစုိက္သူ ပုိမုိမ်ားျပား 
ၿပီးေနာက္ ေစ်းက်ဆင္းခဲ့ေၾကာင္း ေဒသခံကုန္သည္မ်ားကေျပာသည္။ 
Source: http://www.7daydaily.com/story/146751 
 
စက္သံုးဆီေစ်းဆက္တိုက္က်၍ အ႐ႈံးေပၚေနေၾကာင္း စက္သံုးဆီေရာင္း၀ယ္ေရး လုပ္ငန္းရွင္အခ်ဳိ႕ေျပာ 

 စက္သံုးဆီေစ်း ဆက္တိုက္က်ဆင္းေနျခင္းေၾကာင့္ အ႐ႈံးေပၚေနေၾကာင္း စက္သုံးဆီေရာင္း၀ယ္ေရးလုပ္ငန္းရွင္ 
အခ်ဳ႕ိကေျပာသည္။ စက္သုံးဆီေစ်း ေန႔စဥ္နီးပါးက်ဆင္းေနၿပီး ေစ်းမတည္ၿငိမ္ျခင္းေၾကာင့္ အျမင့္ေစ်းျဖင့္ ၀ယ္ယူ 
ထားရသူမ်ား အ႐ႈံးေပၚေနျခင္းျဖစ္သည္ဟု ၎တုိ႔ကဆိုသည္။  စက္သုံးဆီေစ်းက်ဆင္းမႈေၾကာင့္ က်ပ္သိန္းေသာင္း 
ႏွင့္ခ်ီ၍ အ႐ႈံးေပၚေနသည္ဟု လုပ္ငန္းရွင္အခ်ဳိ႕ကဖြင့္ဟၿပီး ေငြေၾကးဆံုး႐ႈံးမႈပမာဏကုိ အတိအက်ထုတ္ေဖာ္ 
ေျပာၾကားမႈမရိွေပ။ ႐ံႈးတာကေတာ့ ေတာ္ေတာ္႐ႈံးၾကတယ္။ ဆံုး႐ႈံးပမာဏေတြကေတာ့မနည္းဘူး။ ကမၻာ့ေရနံေစ်းရဲ႕ 
႐ုိက္ခတ္မႈဆိုေတာ့လည္း အေျခအေနျပန္ေကာင္းလာမယ့္အခ်ိန္ကုိေစာင့္ၿပီး တင္းခံေနၾကရတဲ့သေဘာျဖစ္ေန 
ေၾကာင္း စက္သံုးဆီလုပ္ငန္းရွင္တစ္ဦးကေျပာသည္။ 
စက္သံုးဆီေရာင္း၀ယ္ေရး လုပ္ငန္းမ်ားသည္ ေစ်းအတက္၊ အက် တစ္ရွိန္ထိုးျဖစ္ေပၚပါက ေငြေၾကးဆံုး႐ႈံးနစ္နာမႈမ်ား 
ႀကံဳရေလ့ရွိၿပီး ေစ်းတည္ၿငိမ္မွသာ အက်ဳိးအျမတ္ခံစားရေလ့ရွိသည္ဟု ၎တုိ႔ကဆိုသည္။ ျပည္တြင္းစက္သံုးဆီ 
ေစ်းႏႈန္းမ်ားသည္ ၂၀၁၈ ေအာက္တုိဘာက စက္သံုးဆီေရာင္း၀ယ္ေရး သမုိင္းတစ္ေလွ်ာက္ အျမင့္ဆံုးႏႈန္းထား 
ေရာက္ရွိခဲ့ၿပီး ယင္းလကုနပ္ုိင္းကစ၍ ဆက္တိုက္ေစ်းက်ဆင္းခဲ့သည္။ ေအာက္တိုဘာလလယ္ပိုင္းက ေအာက္တိန္း-
92 တစ္လီတာလွ်င္ ၁,၀၆၅ က်ပ္၊ ေအာက္တိန္း-95 တစ္လီတာလွ်င္ ၁,၁၁၅ က်ပ္အထိ ေရာက္ရွိခဲ့သည္။ 
ယခုႏွစ္ဇန္န၀ါရီ ၅ ရက္တြင္ ရန္ကုန္အထိုင္ေစ်းကြက္၌ ေအာက္တိန္း-92 တစ္လီတာလွ်င္ ၆၈၀ က်ပ၊္ ေအာက္တိန္း-
95 တစ္လီတာလွ်င္ ၇၇၅ က်ပ္၊ ဒီဇယ္တစ္လီတာလွ်င္ ၈၇၀ က်ပ္ႏွင့္ ပရီမီယံ ဒီဇယ္တစ္လီတာလွ်င္ ၈၈၀ 
က်ပ္ရွိသည္။ ထို႔ေၾကာင့္ ႏွစ္လေက်ာ္အတြင္း ေအာက္တိန္း-92  တစ္လီတာလွ်င္ ၃၈၅ က်ပ္၊ ေအာက္တိန္း-95 
တစ္လီတာလွ်င္ ၃၄၀က်ပ္၊ ဒီဇယ္ႏွင့္ ပရီမီယံတစလ္ီတာလွ်င္ ၂၂၅ က်ပ္စီ က်ဆင္းခဲ့သည္။ 
Source: http://www.7daydaily.com/story/146669 
 

ေရႊကုိ အေရးႀကီးကုန္စည္အျဖစ္မွ ပယ္ဖ်က္ေပးခ့ဲ၍ ျပည္ပေစ်းကြက္အထိ တိုးခ်ဲ႕ႏိုင္ဟုဆို 
 
၂၀၁၈ တြင္ အေရးႀကီးကုန္စည္အျဖစ္မွ ပယ္ဖ်က္ေပးျခင္းေၾကာင့္ ေရႊသည္ျပည္တြင္းေစ်းကြက္သာရိွေနရာမွ 
ျပည္ပေစ်းကြက္အထိသြားႏိုင္ခဲ့သည္ဟု ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္ ဒုတိယနာယက ဦးထြန္းထြန္းဟိန္ကေျပာသည္။ 
ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ ပန္ဒါဟုိတယ္၌ ဇန္န၀ါရီ ၅ ရက္တြင္ က်င္းပသည့္ ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး ေရႊလုပ္ ငန္းရွင္မ်ား 
အသင္း(YGEA) ႏွစ္ပတ္လည္အစည္းအေ၀း၌ ၎က အထက္ပါအတိုင္း ေျပာၾကားသည္။ 
‘‘YGEA က ျပည္တြင္းမွာသာ ေရာင္း၀ယ္လုိ႔ရတဲ့ ေစ်းကြက္ကေန ကမၻာ့ေရႊေစ်းကြက္ထဲကုိ ထြက္လာတာ 
ေတြ႕ရပါတယ္’’ဟု ဦးထြန္းထြန္းဟိန္က ေျပာသည္။ 
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ေရႊကုိ ႏုိင္ငံတကာေစ်းကြက္အတြင္း ၀င္ေရာက္ရန္ 
ေရႊတင္ပို႔ျခင္း၊ တင္သြင္းျခင္းအတြက္ ျပည္တြင္း၌ 
သုံးစဲြေနသည့္ ပဲ၊ ေရြး၊ က်ပ္ စသည့္ အေလးခ်ိန္ 
စနစ္ကို ႏုိင္ငံတကာ သံုးဂရမ္၊ ေအာင္စ စသည့္ 
စနစ္သို႔ ေျပာင္းလဲႏုိင္ရန္ ႏႈိးေဆာ္ေနသည္ဟု ၎က 
ဆုိသည္။ 
ထုိ႔ျပင္ ေဒၚလာေစ်း အေျပာင္းအလဲေၾကာင့္ ေရႊေစ်း 
အေျပာင္းအလဲျဖစ္ေနျခင္းကို ကုစားႏုိင္ရန္ မုိဘိုင္း 

အက္ပလီေကးရွင္း အသံုးျပဳေရာင္းခ်ရန္ ႀကိဳးစားေနသည္ကုိေတြ႕ရေၾကာင္း ဦးထြန္းထြန္းဟိန္ကေျပာသည္။ ထိုသို႔ 
အသံုးျပဳေနျခင္းေၾကာင့္ ေရႊေစ်းအေျပာင္းအလဲတည္ၿငိမ္လာမည္ဟု ၎ကဆိုသည္။ သုိ႔ေသာ္ ေရႊကုိျပည္ပမွ 
တင္သြင္းျခင္းႏွင့္ တင္ပို႔ျခင္းကုိ ကုမၸဏီအခ်ဳိ႕က စမ္းသပ္လုပ္ကုိင္ေနၿပီး အခက္အခဲမ်ားရွိေနေၾကာင္း ရန္ကုန္တိုင္း 
ေရႊလုပ္ငန္းရွင္မ်ားအသင္းဥကၠ႒ ဦးမ်ဳိးျမင့္ကေျပာသည္။ 
သန္႔စင္မႈ ၉၉ ဒသမ ၉၉ ရာခိုင္ႏႈန္းရွိသည့္ ေရႊကုိတင္ပို႔၊ တင္သြင္းရာတြင္ ဗဟုိဘဏ္၏ ခြင့္ျပဳခ်က္ရရန္ 
အဓိကျဖစ္ေနသည္။ သို႔ေသာ္ ဗဟုိဘဏ္သည္ လုပ္ထုံးလုပ္နည္း မရွိေသးသျဖင့္ ျပန္လည္အေျဖေပးျခင္းမရွိေသး၍ 
လက္ရွိအထိ လုပ္ငန္းလုပ္ေဆာင္ႏုိင္ျခင္း မရိွေသးဟု ဦးမ်ဳိး ျမင့္ကေျပာသည္။ ေရႊေစ်းဖြင့္ရာတြင္ ေဒၚလာေစ်းအရ 
ဖြင့္ရျခင္းျဖစ္၍ ဗဟုိဘဏ္က ေဒၚလာေစ်းကိုအျမင့္ႏႈန္းဖြင့္ေနျခင္းေၾကာင့္ ေရႊေစ်းသည္ အျမင့္ေစ်းႏႈန္း၌သာ 
ရွိေနသည္ဟု၎ကဆိုသည္။ ထိုေၾကာင့္ ဗဟုိဘဏ္သည္ ေဒၚလာေစ်းႏႈန္းသတ္မွတ္ရာတြင္ တစ္ေန႔လွ်င္ 
တစ္ႀကိမ္အစား ႏွစ္ႀကိမ္ခန္႔ သတ္မွတ္ေပးရန္ လိုအပ္သည္ဟု၎ကဆိုသည္။ 
၂၀၁၇-၁၈ ဘ႑ာႏွစ္အတြင္း စိန္ႏွင့္ျမကုိ အထူးကုန္စည္ခြန္ ကင္းလြတ္ခြင့္ျပဳရန္ႏွင့္ ေရႊစင္ေရႊတံုးမ်ားကုိ ကုန္သြယ္ 
လုပ္ငန္းခြန္ကင္းလြတ္ခြင့္ျပဳရန္ ႏုိင္ငံေတာ္သမၼတက ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္သုိ႔ ၂၀၁၇ ဇူလုိင္ ၂၆ ရက္တြင္ 
သ၀ဏ္လႊာေပးပို႔သည္။ ၂၀၁၇ ျပည္ေထာင္စု၏ အခြန္အေကာက္ဥပေဒတြင္ ေရႊစင္ေရႊတံုးကုန္စည္ကုိ ျပည္တြင္း၌ 
ထုတ္လုပ္ေရာင္းခ်ျခင္း၊ ျပည္ပမွတင္သြင္းျခင္းႏွင့္ ျပည္တြင္းတြင္ ကုန္သြယ္မႈျပဳျခင္းတုိ႔အတြက္ ကုန္သြယ္လုပ္ငန္းခြန္ 
၅ ရာခိုင္ႏႈန္းက်သင့္ေစရမည္ဟု ျပ႒ာန္းထားသည္။ စိန္ႏွင့္ျမကို အေခ်ာထည္ျဖစ္ပါက ၅ ရာခိုင္ႏႈန္းျဖင့္လည္း 
ေကာင္း၊ အ႐ုိင္းထည္ျဖစ္ပါက ၁၀ ရာခိုင္ႏႈန္းျဖင့္လည္းေကာင္း အထူးကုန္စည္ခြန္က်သင့္ရမည္ဟု ျပ႒ာန္းထားသည္။ 
ထိုကင္းလြတ္ခြင့္မ်ားကို ၂၀၁၇-၁၈ ဘ႑ာႏွစ္အျပင္ ၂၀၁၈-၁၉ ဘ႑ာႏွစ္၌ပါ ဆက္လက္ျပ႒ာန္းခဲ့သည္။ 
Source: http://www.7daydaily.com/story/146668 
 
GSP အခြင့္အေရးမေသခ်ာမႈက တ႐ုတ္မွေရႊ႕ေျပာင္းလာမည့္ ရင္းႏီွးျမႇဳပ္ႏံွမႈမ်ားအတြက္ ဆံုးျဖတ္ရန္ခက္ခဲေန 
ဥေရာပသမဂၢ(EU)၏ ကုန္သြယ္မႈအထူးအခြင့္အေရး (GSP) မေသခ်ာမႈက တ႐ုတ္ႏုိင္ငံမွ ျမန္မာႏုိင္ငံသို႔ ေရႊ႕ေျပာင္း 
လာမည့္ စက္႐ုံ၊ အလုပ္႐ံုမ်ားအတြက္ ဆံုးျဖတ္ခ်က္ခ်ရန္ခက္ခဲေသာ အေျခအေနျဖစ္ေနသည္ဟု ျမန္မာႏုိင္ငံ 
ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈေကာ္မရွင္ အတြင္းေရးမွဴးဦးေအာင္ႏုိင္ဦးကေျပာသည္။ GSP ဆက္လက္ထားရွိမည္ဆိုပါက ျမန္မာ 
ႏုိင္ငံ၏ ႏုိင္ငံျခားရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈမ်ားတိုးျမႇင့္ရန္ အလားအလာေကာင္းမ်ားရွိေနသည္ဟု ၎ကဆိုသည္။ 
တ႐ုတ္ႏုိင္ငံတြင္ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံၿပီး ဥေရာပႏိုင္ငံမ်ားသို႔တင္ပုိ႔ေနသည့္ စက္႐ုံ၊ အလုပ္႐ုံမ်ားက သြင္းကုန္အခြန္ ၁၃ 
ရာခုိင္ႏႈန္းသက္သာသည့္ ကုန္သြယ္မႈ အထူးအခြင့္အေရးကို ရယူခံစားလိုသျဖင့္ ျမန္မာႏုိင္ငံသို႔ေရႊ႕ေျပာင္းရန္ 
ျပင္ဆင္ခဲ့ျခင္း ျဖစ္သည္။ အီးယူက GSP သာ ဆက္ထားရင္ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈေတြက ဒီထက္ပုိ၀င္လာနိုင္ေၾကာင္း၊ 
အထည္ခ်ဳပ္မ်ားအပါအ၀င္ အီးယူေစ်းကြက္သို႔ ကုန္ပစၥည္းမ်ားတင္ပုိ႔ေနသည့္ တ႐ုတ္ႏုိင္ငံတြင္ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံ 
ထားသည့္ စီးပြားေရးလုပ္ငန္းရွင္မ်ားက ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈႏွင့္ကုမၸဏီမ်ားၫႊန္ၾကားမႈဦးစီးဌာန႐ုံးသို႔ လာေရာက္ ေမးျမန္းမႈ 
မ်ားလည္း ရွိေနေၾကာင္း၊ ျမန္မာႏုိင္ငံအတြင္း ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံထားေသာ ဥေရာပေစ်းကြက္ တင္ပုိ႔ေနသည့္ ႏုိင္ငံျခားသား 
စီးပြားေရးလုပ္ငန္းရွင္မ်ားကလည္း ကုန္သြယ္မႈအခြင့္အေရးဆံုး႐ႈံးမည္ကို စုိးရိမ္ေနေၾကာင္း ဦးေအာင္ႏုိင္ဦးက 
ေျပာသည္။ 
ျမန္မာႏုိင္ငံတြင္ အီးယူ GSP စတင္ရရိွခဲ့သည့္ ၂၀၁၃ ေနာက္ပုိင္း အထည္ခ်ဳပ္က႑ အပါအ၀င္ စက္႐ုံ ၃၀၅ ႐ံုအထိ 
တိုးျမင့္လာသည္။ ဥေရာပေစ်းကြက္သို႔ တင္ပုိ႔ေနသည့္ အဆိုပါစက္႐ုံမ်ားက အလုပ္သမားသံုးသိန္းေက်ာ္ကုိ 
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အလုပ္အကုိင္ အခြင့္အလမ္းေပးထားသည္။ အီးယူ GSP ေၾကာင့္ လူတစ္ေထာင္လွ်င္ ေျခာက္ဦး အလုပ္အကုိင္ 
အခြင့္အလမ္းရရိွေနသည့္သေဘာျဖစ္ေၾကာင္း ဦးေအာင္ႏုိင္ဦးက ဆိုသည္။ 
ထုိကဲ့သို႔ေသာအေျခအေနေၾကာင့္ GSP မ႐ုပ္သိမ္းေစရန္ စီးပြားေရးလုပ္ငန္းရွင္မ်ားႏွင့္ အလုပ္သမားသမဂၢအဖြဲ႕မ်ား 
ပူးေပါင္းကာ ဥေရာပသမဂၢအဖြဲ႕ (အီးယူ) သို႔ ၿပီးခဲ့သည့္ ဒီဇင္ဘာက လက္မွတ္ထုိးေတာင္းဆိုထားသည္ဟု 
ျမန္မာႏုိင္ငံကုန္သည္မ်ားႏွင့္ စက္မႈလက္မႈလုပ္ငန္းရွင္မ်ားအသင္းခ်ဳပ္ ဥကၠ႒ဦးေဇာ္မင္း၀င္းကေျပာသည္။ 
အီးယူေစ်းကြက္က လယ္ယာထြက္ကုန္မ်ားအပါအ၀င္ ျမန္မာႏုိင္ငံမွပို႔ကုန္မ်ားကို ၀ယ္ယူရာ၌ အရည္အေသြးျမင့္ 
ကုန္ပစၥည္းမ်ားကိုသာ၀ယ္ယူျခင္းေၾကာင့္ ျမန္မာ့ပုိ႔ကုန္မ်ား၏ အရည္အေသြးပုိင္းျမင့္တက္လာသည့္ အခြင့္ 
အေရးလည္းရရွိသည္ဟု ျမန္မာႏုိင္ငံကုန္သည္မ်ားႏွင့္စက္မႈလက္မႈလုပ္ငန္းရွင္မ်ားအသင္းခ်ဳပ္ ဒုတိယဥကၠ႒ 
ဦးရဲမင္းေအာင္က ေျပာသည္။ 
Source: http://www.7daydaily.com/story/146666 
 

ေက်ာက္ျဖဴအထူးစီးပြားေရးဇုန္တြင္ ရင္းႏီွးျမႇဳပ္ႏံွရန္ နီေပါစီးပြားေရးလုပ္ငန္းရွင္မ်ားကုိ ဖိတ္ေခၚ 
တ႐ုတ္ႏုိင္ငံႏွင့္ ပူးေပါင္းအေကာင္အထည္ေဖာ္မည့္ ေက်ာက္ျဖဴအထူးစီးပြားေရးဇုန္တြင္ နီေပါႏိုင္ငံမွ လာေရာက္ 
ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံရန္ စီးပြားေရးႏွင့္ကူးသန္းေရာင္း၀ယ္ေရး၀န္ႀကီးဌာန ျပည္ေထာင္စု၀န္ႀကီး ဦးသန္းျမင့္က ဖိတ္ေခၚသည္။
ဇန္န၀ါရီ ၃ ရက္က ေနျပည္ေတာ္စီးပြားကူးသန္း၀န္ႀကီးဌာန  တာ၀န္ရွိသူမ်ားႏွင့္ ျမန္မာႏုိင္ငံဆိုင္ရာ နီေပါႏုိငင္ံသံ႐ုံးမွ 
သံအမတ္ႀကီး H.E.Mr.Bhim K.Udas ေတြ႕ဆံုစဥ္ ျပည္ေထာင္စု၀န္ႀကီးက ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏံွမႈအတြက္ ဖိတ္ေခၚျခင္း 
ျဖစ္သည္။ နီေပါကလည္း ျမန္မာႏိုင္ငံမွာ စီးပြားေရးလုပ္ငန္းေတြ တိုးခ်ဲ႕ဖုိ႔ႀကိဳးစားေနေၾကာင္း စီးပြားေရးႏွင့္ကူးသန္း 
ေရာင္း၀ယ္ေရး၀န္ႀကီးဌာန ၫႊန္ၾကားေရးမွဴးခ်ဳပ္ ဦးေအာင္စုိးကေျပာသည္။ 
၂၀၁၈ ႏုိ၀င္ဘာ ၂၉ ရက္က ျမန္မာ-နီေပါ ႏွစ္ႏိုင္ငံ ကုန္သြယ္ေရးႏွင့္ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈ သေဘာတူစာခ်ဳပ္ကို ႏုိင္ငံေတာ္၏ 
အတိုင္ပင္ခံပုဂၢိဳလ္ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ႏွင့္ နီေပါ၀န္ႀကီးခ်ဳပ္ အုိလီတုိ႔ ေရွ႕ေမွာက္တြင္ အျပည္ျပည္ဆိုင္ရာ 
ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ေရး ၀န္ႀကီးဦးေက်ာ္တင္ႏွင့္ နီေပါႏုိင္ငံျခားေရး၀န္ႀကီးတုိ႔က ႏွစ္ႏုိင္ငံကိုယ္စား ပထမဆံုး 
လက္မွတ္ေရးထုိးခဲ့သည္။ ႏွစ္ႏိုင္ငံ လက္မွတ္ေရးထုိးခဲ့ၿပီးျဖစ္သည့္ ကုန္သြယ္မႈႏွင့္ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈ ပူးေပါင္း ေဆာင္ရြက္ 
ေရး နားလည္မႈစာခြၽန္လႊာကို ဆက္လက္အေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ေရးအတြက္လည္း နီေပါသံအမတ္ႏွင့္ 
စီးပြားကူးသန္း ျပည္ေထာင္စု၀န္ႀကီး ေတြ႕ဆံုခ်ိန္တြင္ေဆြးေႏြးခ့ဲသည္။ ထို႔အျပင္ ကန္ုသြယ္မႈႏွင့္ ရင္းႏီွးျမႇဳပ္ႏံွမႈ 
တုိးခ်ဲ႕ႏုိင္ေရး အလားအလာရိွေသာ ပုိ႔ကုန္၊ သြင္းကုန္အမည္မ်ားေဖာ္ထုတ္ေရး၊ ႏွစ္ႏုိင္ငံစီးပြားေရး လုပ္ငန္းရွင္မ်ား 
အၾကား ေဆြးေႏြးပြဲမ်ား ေဆာလ်င္စြာက်င္းပႏိုင္ေရးတို႔ကိုေဆြးေႏြးခဲ့သည္။ ျမန္မာႏွင့္ နီေပါႏွစ္ႏုိင္ငံအၾကား 
ကုန္သြယ္မႈက ၂၀၁၈ စက္တင္ဘာ၊ ေအာက္တုိဘာႏွစလ္အတြင္း ကန္ေဒၚလာသန္း ၂၈၀ ေက်ာ္ရွိေနၿပီး နီေပါႏိုင္ငံ 
ကုမၸဏီ ၁၀ ခုက ျမန္မာႏုိင္ငံတြင္ စီးပြားေရး လုပ္ကုိင္ေနသည္။ အာရွ-ပစိဖိတ္ထိပ္သီး အစည္းအေ၀း ၂၀၁၈ သုိ႔ 
တက္ေရာက္ခဲ့သည့္ ႏုိင္ငံေတာ္၏ အတုိင္ပင္ခံပုဂၢိဳလ္ ခရီးစဥ္တြင္ ျမန္မာ-နီေပါ တိုက္႐ုိက္ေလေၾကာင္းလုိငး္ 
ပ်ံသန္းေျပးဆဲြေရးေဆြးေႏြးခဲ့သည္။           
Source: http://www.7daydaily.com/story/146543 
 

ဒီဇင္ဘာလအတြင္း ျမန္မာ့ကုန္ထုတ္လုပ္မႈ PMI အညြန္းကိန္း 
ခုိင္မာတ့ဲတိုးတက္မႈကုိျပသ 

ၿပီးခဲ့တဲ့ ဒီဇင္ဘာလအတြင္း ေကာက္ယူခဲ့တဲ့ စစ္တမ္းအခ်က္အလက္ေတြအရ ျမန္မာ့ကုန္ထုတ္လုပ္မႈလုပ္ငန္း
က႑ထဲမွာဆုိရင္ ခုိင္မာအားေကာင္းတဲ့တိုးတက္မႈတစ္ရပ္ကုိ ရရွိခဲ့တယ္ဆုိတာကုိ ညႊန္းဆုိျပသေနတယ္လုိ႔ 
သိရပါတယ္။ ထုတ္ကုန္ထုတ္လုပ္မႈပိုင္းမွာ အျမန္ဆန္ဆံုးႏႈန္းနဲ႔ တုိးတက္လာခဲ့တာ၊ ၿပီးခဲ့တဲ့ခုနစ္လတာအတြင္း 
ကုန္အမွာစာအသစ္ေတြရရွိတာတို႔ေၾကာင့္ ခုလုိျမန္မာ့ကုန္ထုတ္က႑ ဆက္လက္တိုးတက္ေနခဲ့တာျဖစ္တယ္လို႔ 
ဆိုပါတယ္။ 
Nikkei ျမန္မာကုန္ထုတ္လုပ္မႈ အ၀ယ္မန္ေနဂ်ာအညြန္း Nikkei Myanmar Manufacturing Purchasing 
Managers’ Index (PMI) မွာဆိုရင္ ၿပီးခဲ့တဲ့ႏုိ၀င္ဘာလတုန္းက ၅၁.၃ ကေန ဒီဇင္ဘာလမွာ ၅၂ ဒသမ ၅ ကို 
တက္လာခဲ့တယ္လုိ႔သိရပါတယ္။ PMI အညြန္းကိန္း ၅၀ အထက္ဆိုရင္ ကုန္ထုတ္လုပ္မႈအားေကာင္းၿပီး စီးပြားေရး 
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တုိးတက္တယ္၊ ၅၀ ေအာက္ဆုိရင္ ကုန္ထုတ္လုပ္မႈ က်ဆင္းသြားတယ္ဆုိၿပီး သတ္မွတ္ထားတာ ျဖစ္ပါတယ္။ ခုလုိ 
Nikkei PMI အညြန္းကိန္း အားေကာင္းတာကို ၾကည့္မယ္ဆုိရင္ေတာ့ျမန္မာႏိုင္ငံရဲ႕ ကုန္ထုတ္လုပ္မႈက႑ဟာ 
ၿပီးခဲ့တဲ့ေမလေနာက္ပိုင္းအားအေကာင္းဆုံးတုိးတက္မႈကုိျပသေနလ်က္ရွိတယ္လုိ႔ သိရပါတယ္။ 
Source: https://asia.nikkei.com/…/Myanmar-manufacturing-PMI-indicat… 
 

အိႏၵိယ-ျမန္မာ-ထုိင္း အေ၀းေျပးလမ္း စီမံကိန္းအတြက္ အိႏၵိယအစိုးရက                         
ရန္ပုံေငြ ႐ူပီး ၁၉၃ ဒသမ ၁၆ ကေဋထုတ္ေပး 

အိႏၵိယ-ျမန္မာ-ထိုင္း သံုးႏိုင္ငံျဖတ္ အျမန္လမ္းစီမံကိန္းအတြက္ရန္ပံုေငြ ႐ူပီး ၁၉၃ ဒသမ ၁၆ ကေဋကို အိႏၵိယအစုိး
ရက ထုတ္ေပးခဲ့ေၾကာင္းသိရပါတယ္။ ဒါဟာ ကေလး၀-ရာဂ်ီးလမ္းပိုင္းတည္ေဆာက္မႈနဲ႔ အိႏၵိယ-ျမန္မာ-ထုိင္း 
သံုးႏိုင္ငံအျမန္လမ္းေပၚက တံတားေတြ တည္ေဆာက္ဖို႔အတြက္ အတည္ျပဳထားတဲ့ ရန္ပံုေငြထဲကေန ထုတ္ေပးခဲ့တာ 
ျဖစ္ေၾကာင္း သိရပါတယ္။ 
အ႐ွည္ ၁,၃၆၀ ကီလုိမီတာရိွ အဆုိပါသုံးႏိုင္ငံျဖတ္အျမန္လမ္းကေတာ့ အိႏၵိယ-ျမန္မာ-ထုိင္းသုံးႏိုင္ငံရဲ႕ 
စီမံကိန္းတစ္ရပ္လည္း ျဖစ္ပါတယ္။အိႏိၵယအစုိးရအေနနဲ႔ ျမန္မာႏိုင္ငံထဲမွာ သုံးႏိုင္ငံျဖတ္အျမန္လမ္းရဲ႕ လမ္းပိုင္း 
ႏွစ္ခုကုိ တည္ေဆာက္ေနလ်က္ရွိေၾကာင္းသိရပါတယ္။ 
အ႐ွည္ ၁၂၀ ဒသမ ၇၄ ကီလုိမီတာရွိ ကေလး၀-ရာဂ်ီးလမ္းပိုင္း တည္ေဆာက္ျခင္းနဲ႔ အရွည္ ၁၄၀ ဒသမ ၇၀ 
ကီလုိမီတာရွိ တမူး-က်ီးကုန္း၊ ကေလး၀လမ္းပိုင္းရွိ ခ်ဥ္းကပ္လမ္းတစ္ေလွ်ာက္ တံတား ၆၉ စင္းတည္
ေဆာက္ျခင္းတို႔ပါ၀င္ေၾကာင္း အိႏၵိယလမ္းပန္းပို႔ေဆာင္ေရး၀န္ႀကီး Mansukh L Mandaviya ကေျပာသြားပါတယ္။ 
Source:https://www.business-standard.com/…/govt-releases-rs-193-16… 
 

ကုန္သြယ္ေရး စစ္ေၾကာင့္ တစ္ကမၻာလုံးက ကုန္ထုတ္လုပ္မႈလုပ္ငန္းေတြအေပၚထိခုိက္ 
 
ဥေရာပနဲ႔ အာ႐ွေဒသ တစ္၀ွမ္းမွာၿပီးခဲ့တဲ့ ဒီဇင္ဘာက ကုန္ထုတ္စက္႐ံု လုပ္ငန္းကုိင္ငန္းလုပ္ကိုင္မႈေတြဟာ
တုိးတက္မႈမရွိဘ ဲ အားနည္းခဲ့ေၾကာင္းသိရပါတယ္။ဒါဟာ အေမရိကန္-တ႐ုတ္ ကုန္သြယ္ေရးစစ္နဲ႔အတူ 
၀ယ္လုိအားပုိင္းေႏွးေကြးမႈတုိ႔ေၾကာင့္ ကမၻာတစ္၀ွမ္းႏိုင္ငံအမ်ားအျပားရဲ႕ကုန္ထုတ္လုပ္မႈေတြအေပၚ ထိခိုက္ေစခဲ့ 
ရတာျဖစ္တယ္လုိ႔ သိရပါတယ္။ 
ဒါ့အျပင္ ဒီဇင္ဘာလအတြက္ ထုတ္ျပန္တဲ့ အ၀ယ္မန္ေနဂ်ာ အညြန္းကိန္းမ်ား purchasing managers’ Index
ေတြအရလည္း ကမၻာတစ္၀ွမ္း ကုန္ထုတ္လုပ္မႈလုပ္ငန္း လုပ္ေဆာင္ခ်က္ေတြမွာ က်ဆင္းမႈေတြ ျဖစ္ေပၚတာ
ဒါမွမဟုတ္ေႏွးေကြးမႈေတြ ျဖစ္ေပၚတာတို႔ ရွိေနခဲ့တယ္လို႔ ဆိုထားပါတယ္။ 
လက္ရွိ ျဖစ္ေပၚထားခဲ့တဲ့ ကုန္သြယ္ေရးစစ္နဲ႔ပတ္သက္လို႔ ကမၻာ့ အင္အားအႀကီးဆံုး စီးပြားေရး ႏိုင္ငံႀကီးနွစ္ခုျဖစ္တ့ဲ 
အေမရိကန္နဲ႔တ႐ုတ္တို႔ကေတာ့ ရက္ ၉၀ ယာယီ ေျပၿငိမ္းၿပီး ညွိႏႈိင္းေဆြးေႏြးသြားဖုိ႔သေဘာတူထားပါတယ္။ 
Source: https://www.channelnewsasia.com/…/us-china-trade-war-takes-… 
 
Thura News Views 
OCBC expects recovery as China executes BRI  
Myanmar economy is expected to recover as execution of projects related to China’s Belt and Road 
Initiative (BRI) commences, according to OCBC Bank reports. “Myanmar is still struggling to resolve 
fundamental concerns relating to basic human rights as well as the repatriation and recovery of 
refugees who fled to Bangladesh. Global economic prospects are increasingly gloomy as un-certainty 
over trade rises. However, not all hope is lost. With the recent policy changes and investments in 
infrastructure from BRI, Myanmar is forecast to enjoy a robust economic growth from a regional and 
global standpoint,” the analysts said. Some of the BRI projects are already starting including the 
construction of a deep-sea port in Kyaukphyu, Rakhine State. The original estimated cost of 
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development for the entire project had been US$ 7.2 billion, with the first phase expected to cost 
US$ 1.6 billion. The second BRI project includes the construction of the Muse-Mandalay railway line. 
A feasibility study for the project is expected to be completed this year.  
Rakhine State Gov’t offers assistance to attract investors  
Rakhine State Chief Minister U Nyi Pu has offered the regional government’s assistance to potential 
investors to promote investments, according to an article in state-owned the Global New Light of 
Myanmar. The regional government is inviting investment for the development of the State. U Nyi 
Pu, in his capacity as the Chairman of the Investment Committee, (RSIC), said the Rakhine State 
Government is inviting investments for the development of the state. RSIC will have oversight on the 
operations and developments of the companies in accord with the agreements that are applicable to 
the State. He also stressed the importance of granting permits to further companies which are in 
accordance with the rules and regulations. U Nyi Pu and committee members gave investment 
permits to three local companies. Su Htoo San Co.,Ltd, U Soe Khant and Family Co.,Ltd, and Shwe 
Hlyan Phyo Co.,Ltd received endorsement from RSIC.  
Govt counting on more Asian tourists to boost tourism  
Myanmar’s tourism sector has suffered as growth of tourist arrivals dropped to 1 percent in 2018 
compared with 7.1 percent in 2017, according to the Myanmar Times, which cites a World Bank 
report. The number of western tourist arrivals fell the most, more than offsetting arrivals from Asia 
according to reports of booking and tour cancellations by western tourists since late 2017. This 
happened after the news of violence in Rakhine was reported on a global scale, the World Bank said. 
Tourism accounts for 2.7 percent of the country’s GDP. Officials reckon the tourism industry will 
continue to come under pressure this year and for as long as the Rakhine crisis remains an issue. To 
offset the west’s impact on tourism, Myanmar has doubled up its efforts to capture tour-ists from 
Asia. Last year, the Ministry of Labour, Immigration and Population relaxed visa requirements for 
travelers from Japan, Macau, Hong Kong and South Korea. It now also offers visas on arrival to 
mainland Chinese and Indian tourists. The tourism businesses are hoping to see a 50 percent rise in 
visitors from eastern countries this year. 
MAB launches wealth banking service as competition rises  
Myanmar Apex Bank (MAB) has launched a special wealth banking and rewards programme for high 
net worth individuals, according to a report in the Myanmar Times. MAB Gold Wealth Banking is 
targeting those who can place a minimum fixed deposit of K300 million. Interest rates for fixed 
deposits are 8.5% for one and two months deposits, 9% for three-months, 9.5% for six to 12 
months, 9.75% for 13-months, 10.15% for 18-months and 10.25% for deposits of two to three 
years, said Mr Gary Voon, executive vice president and head of consumer banking at MAB. The 
clients will enjoy privileges ranging from free meals at premium restaurants and hotels, to Mingalar 
Sky Airport Lounge access. The clients will also be eligible for a lucky draw to win a high-end 
condominium with their chances increasing the longer their fixed deposits are committed. MAB’s 
efforts to secure fixed deposits come at a time of rising competition and stricter regulations for banks 
in Myanmar. 
Source: Thura Swiss News 
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